
Zápis ze schůze třídních důvěrníků Sdružení rodičů při Základní škole a Mateřské škole, Znojmo, 

Pražská 98 

13. 11. 2023 

Přivítání hospodářky sdružení a všech třídních důvěrníků. Poděkování za spolupráci.  

Předseda sdružení rodičů: MUDr. Pavel Turek ukončil svoji činnost. Volba nového předsedy: viz níže 

1. Výchovně vzdělávací proces  

Počty žáků:  

Celkem 703, 373 I. stupeň (průměr 24,9), 330 II. stupeň (průměr 23,6), navíc 8 žáků § 38, počet tříd 29 

(15/14). 2 první třídy a 3 šesté třídy. Počet dětí z UA je 35. 

Školní družina: 8 oddělení 

Mateřská škola: 61 dětí ve třech třídách, informace o nově otevřené třídě MŠ 

Počet žáků se specifickými výukovými potřebami: 77 v ZŠ (11 AP), 3 v MŠ (3 AP).  

Personální zajištění:  

46 učitelů (40 + 6), 14 AP, 6 vychovatelek ŠD, 24 správních zaměstnanců, 2 školní asistentky, 1 UA 

asistentka.  

Hodnocení žáků: 

Opravné zkoušky – 5 žáků, ročník opakují 4 žáci, 22 žáků nehodnoceno alespoň z jednoho předmětu 

z důvodu vysoké absence a konali zkoušky v náhradním termínu 

10 NTU, 10 DTU, 13 DŘŠ, 2 „2“. U důtek je snížení na polovinu oproti loňskému školnímu roku.  

Přijímací zkoušky na střední školy: 

9. ročník: 24 G, 47 SOŠ, 22 SOU, 3 umělecké školy. Z 5. ročníku odešlo 8 žáků a ze 7. ročníku 3. 

Zaměření nového školního roku: náročnost na práci žáků i svoji vlastní, posílení dobrého jména školy, 

úspěchy ve srovnatelných kritériích (soutěže, olympiády, přijímací zkoušky) na straně jedné, na 

vzájemné kvalitní vztahy mezi všemi účastníky vzdělávání na straně druhé směřující k budování 

zdravého klimatu ve škole. 

Dbát na praktičnost výuky, využitelnost teoretických poznatků pro praxi, posílit vzájemnou spolupráci 

pedagogů a profesionalitu přístupu zaměstnanců k plnění pracovních povinností a v přístupu 

k potřebám rodičů a žáků 

 

2. Doučování, podpůrná opatření 

-speciální dotace MŠMT – Národní plán obnovy. Probíhalo 15 skupin doučování, leden–červen. Projekt 

ukončen 

-podpůrná opatření (předmět speciálně pedagogické péče – 10 skupin, odučí se kolem 40 h měsíčně) 

 

3. a. Realizované opravy, rekonstrukce, modernizace, nákup vybavení 

Vybavili jsme za 950 tis. Kč novou třídu MŠ, vybudována nová vzduchotechnika v kuchyni (2,2 mil. Kč), 

oprava tělocvičny za 950 tis. kč, opravíme ještě podlahu a stropy ve skladových prostorách kuchyně, 

nové dveře do tříd 1. stupně, vstupní dveře do MŠ, zde je i nový kamerový systém. 

Vybudování logopedické ambulance – Logoped pro Znojmo 

3 b. Potřeba, výhled 

Rekonstrukce sportoviště.  

Navýšení prostředků na běžné opravy a udržování a pro rozsáhlejší rekonstrukce a investice.  

Konkrétně žádáme: oprava plotů v ZŠ i MŠ, oprava podlah a výmalba v původních prostorách MŠ, 

oprava podlah v ZŠ, předláždění části dvora, pořízení konvektomatu do školní kuchyně. 

Budova na Slovenské – potřeba výrazné investice. 

 



4. Péče o žáky, žákovský parlament 

Je připraveno 34 školních kroužků, vč. kurzů Cambridge a hodin nepovinné němčiny. 16 kroužků ve 

školní družině. Všechny jsou zdarma. 

Péče o žáky: ve škole působí dva výchovní poradci, čtyři speciální pedagogové, koordinátor pro práci 

s nadanými a se sociálně znevýhodněnými žáky. Nadále jsou zajišťovány svačinky pro žáky. Nově je 

otevřena kantýna. Posilujeme roli TU – povinné třídnické hodiny na 2. stupni ZŠ. Probíhají tři kurzy pro 

předškoláky.  

Žáci 5. – 9. ročníku se schází na jednání školního parlamentu. Plánují své aktivity nebo navrhují náměty 

na zlepšení prostředí školy.  

 

5.Projekty 

-projekt v OP JAK s názvem Didaktis (ŠA, inovativní výuka, školení učitelů, podpora UA), dotace téměř 

3 mil. Kč. Projekt je ve čtvrtině. Vysoutěžili jsme vybavení TBL, NTB, projektory, interaktivní displeje za 

téměř 1 mil. Kč 

-Vybudování jazykové učebny a modernizace skleníku vč. přípravny v IROP II probíhá, je asi v polovině, 

dotace 8,2 mil Kč.  

-Kolumbus 1. Cambridge kurzy: Žáci platí pouze závěrečnou zkoušku, jinak je celý kurz zadarmo, 

výhodné podmínky pro žáky díky našemu projektu s nakladatelstvím a díky projektu města Znojma. 

Zbytek dotace použijeme na nákup pomůcek.   

Kolumbus II. Probíhá ve třech aktivitách: Klub nadaných dětí, Přírodní vědy v pokusech, Základy 

konstruování s 3D tiskem.  

 

6.Personální změny 

Odchody – MD, blízkost bydliště, G, ZUŠ, AP. Příchody – JA, TV, M, JČ, speciální pedagogika, HV, VV.  

 

7. Další vzdělávání pedagogických pracovníků školy 

Aktivní učitel – angličtina párově a kooperativně (2), Den pro IT bezpečí 2x (5), Okresní rada AŠSK ČR 

Znojmo (1), TU jako lídr, tzv. In House školení (učitelé a asistenti pedagoga), Zásobník aktivit pro učitele 

Aj a Nj (13), Rozvoj aktivních řečových dovedností (4), Podpora motivace v hodinách německého jazyka 

(4), seminář Cesta k proměně výuky dějepisu (1), webinář Jak komunikovat se zlobivým žákem (1 ŠD), 

Studium pro logopedické asistenty (1 MŠ). Náklady ONIV: 24.080,-, Didaktis: 37.000,- 

8. Rodiče 

Pravidelně inovované webové stránky, webové stránky tříd prvního stupně, třídní schůzky. Zrušili jsme 

tištěné ŽK, komunikujeme s rodiči přes Bakaláře. 

Dotazníky spokojenosti: pro 1. – 8. ročníky, vrátilo se 501x ano, 20x ne. Reakce na připomínky rodičů 

jsou k dispozici přes Bakaláře. 

 

Připravované akce 

- rozsvícení vánočního stromečku na školním dvoře 4. 12. 2023 
- zahájení školní vánoční výstavy 11. 12. 2023 
- vánoční koncert 20. 12. 2023 
- třídní vánoční besídky s rozdáváním dárků 21. 12. 2023 
- ředitelské volno 22. 12. 2023 
- zimní pobyt v přírodě 8. 1. – 12. 1. 2024  
- zahájení kurzu Děti do bruslí 8. 1. 2024, 5 lekcí, pro 1. a 2. třídy 
- Zájezdy: hory Itálie 24. – 29. 2. 2023, lyžařský výcvikový kurz pro 7.třídy, 15.-19.1.2024, Anglie 

3. – 9. 6. 2023 



Plavecký výcvik – výuka plavání je povinná, plavání je součástí TV pro 3. a 4. třídy. Nově na bazénu 
v Louce. Neplavci zůstávají ve škole. Doprava bude zajištěna autobusem. 
 
Rodiče vyjádřili spokojenost s prací třídních učitelů napříč všemi ročníky naší školy. 
 
2. A     Rodiče mají zájem o předvánoční setkání se společným tvořením v prosinci. Nebudeme určitě 
bránit. 
 
3. B Připomínky: Parkování, otevření školy dříve. Vrátná má k dispozici informace, jaké aktivity 
probíhají před vlastním vyučováním a na základě toho pouští žáky do školy. V zimním období je možné 
zazvonit na sekretariát. 
 
3. C Diskuze: zda budeme 27.11. stávkovat. Situaci monitorujeme. Pedagogická komora vyjádřila 
podporu odborovému svazu.  
 
4. C Elektronická žákovská knížka – návrat k tištěné podobě. Rádi bychom se k tištěným ŽK nevraceli.  
 
5. A Diskuze – energetický nápoj Prime – rodiče žádají třídnickou hodinu na toto téma. TH může určitě 
proběhnout. 
 
5. B Diskuze a dotazy: Paní Hříbková měla výhrady k nízké náročnosti v hodinách AJ. Oba učitelé v 5. B 
mají zkušené uvádějící učitelky. Věřím, že výuka bude kvalitní. Hodiny AJ jsme navštívili. Paní Potůčková 
Záškodová prosila o zvážení opětovného zavedení čtenářského deníku. Záleží na domluvě. 
 
6. A dotaz na stávku 27. 11. Přestávky a hry s míčem: rodiče vnímají pozitivně, že si žáci mohou o 
přestávkách kopat, házet.  
 
6. B Vstup dětí do školy před třídnickou hodinou o něco dříve, pokud jim autobus přijíždí dřív. Viz 
odpověď 3. B. 
 
6. C Rodiče nespokojeni s chováním paní vrátné, nepříjemně reaguje na děti, neochota otevřít šatní 
skříňku, problémy se neustále opakují. S paní vrátnou bylo probráno, slíbila nápravu. 
TV – rodiče upozorňují na bezpečnost – surovější chování některých žáků při hraní vybíjené (6. C 

spojena s 6. B). Předám učitelům TV. 

Rodiče by si přáli, aby byli informováni o testech a domácích úkolech skrz Bakaláře. Projednáme 
s vyučujícími. 
 
7. C Prime – debata nad nápojem, který lze zakoupit v obchodě. TU: slíbila jsem, že pošlu leták s 
informacemi. 
Dějepis – hodně učiva v krátký čas, děti si musí dopisovat sešit, suplované hodiny, ve kterých si jen 
opisují, nejsou efektivní. Snažíme se o zajištění suplovaných hodin odborníkem, vždy to ale nejde.  
Modernizace učebnic. Učebnice jsou vesměs neaktuální a zastaralé, v zeměpise je jiná učebnice a 
pracovní sešit - nesouvisí spolu. Postupně učebnice nahrazujeme novými, ano zeměpis je problém, 
předmětová komise nepostupovala správně. 
Rodiče nevidí téma v Bakalářích, neví, co se zrovna ten den probíralo a na co by se měli doma v 
jednotlivých předmětech zaměřit. Pobereme se správkyní Bakalářů, zda je to možné. 
Dotaz, zda proběhne stávka 27. 11. 2023.  
 
8. C Stížnosti žáků na časté psaní testů – konzultovali jsme s ostatními pedagogy – dle žáků došlo  
ke zlepšení. Velká písemka, při které se nepíše žádný jiný další velký test = pololetka/celoroční práce. 
Rodiče většinou vyjadřují souhlas s častějšími testy po kratších úsecích (pravidelná příprava, možnost 
si dříve známku opravit) než s méně častým psaní testů s větším množstvím učiva. 



Zdá se jim však, že je po žácích žádáno velké kvantum učiva. Odpověď TU: vychází z RVP a ŠVP. 
Pravděpodobně bude zmíněno na schůzce třídních důvěrníků.  
Projevení nelibosti žáků se změnami zasedacího pořádku. Odpověď TU: nelze vyhovět všem. Rodiče se 
změnami zasedacího pořádku souhlasí, prosí však, aby byla v případě vhodného chování a zachována 
možnost sedět s kamarádem.    
Dotaz na výuku/suplování dějepisu. Odpověď TU: V současnosti pro mě nová informace. Žáci se na TH 
nijak k výuce nevyjadřovali. Slíbeno zjištění podrobností od žáků i paní učitelky a informování rodičů. 
Stížnost většiny rodičů na TV ve venkovních prostorách – žáci s tím již nepočítají a nemají vhodný oděv. 
Předáme vyučujícímu TV. 
Dotaz, jaké jsou relevantní podklady k vyhlášení konkurzu na místo ředitele školy. Odpověď TU: Sděleny 
informace vyplývající z návštěvy učitelů s místostarostou města Znojma ze dne 8. 11. 2023. 
 
9.C Nespokojenost s výukou dějepisu. Snažíme se o zajištění suplovaných hodin odborníkem, vždy to 
ale nejde. 

 
 

Základní škola a Mateřská škola, Znojmo, Pražská 98 

Schůzka třídních důvěrníků 13.11.2023 

1. Zvolení nového předsedy třídních důvěrníků – jednomyslně zvolen pan Ing. Jiří Habr 
2. Seznámení s hospodařením za školní rok 2022-2023 – Mgr. Dagmar Savková 
3. Zpráva pana ředitele PaedDr. Pavla Trulíka: 

• Počet žáků 

• Podíl ukrajinských žáků z celkového počtu žactva 

• Žáci se SPU 

• Žáci nadaní 

• Opravy v areálu školy během velkých prázdnin 

• Práce školního parlamentu 

• Projekty 

• Kurzy Cambridge 

• Další jazykové kurzy 
4. Personální obsazení 
5. Komunikace s rodiči přes Bakaláře 
6. Webové stránky 
7. Třídnické hodiny 
8. Vyhodnocení dotazníků spokojenosti 
9. Nadcházející akce: 

• 4.12. rozsvěcení vánočního stromu 

• 11.12. zahájení vánoční výstavy 

• 20.12. vánoční koncert 

• 22.12. ředitelské volno 

• Leden – Děti do bruslí, lyžařský pobyt na horách pro žáky I. stupně, lyžařský kurz pro žáky II. 
stupně, lyžařský zájezd pro zájemce do Alp 

• Jaro – zájezd do Anglie, začátek plaveckého výcviku 
 

Komentování připomínek z třídních schůzek z 9.11. 

• Zadávání domácích úkolů do Bakalářů, popř. na webové stránky tříd 

• Informace pro nemocné žáky v bakalářích o plánovaných testech 

• Přepisování pracovních listů do sešitu 



Diskuze: 

Aktuální dění kolem vypsání konkurzu na místo ředitele naší školy a jeho následné odvolání 

k 31.1.2024 – podpora rodičovské veřejnosti, obrana před lživými útoky v médiích 

Zapsala: Marie Hošpesová, zástupkyně ředitele 

Hospodaření SR za školní rok 2022 / 2023 

Příjmy: 

Příspěvky  108 450.- Kč 

Sběr papíru    29 979,- 

Sběr kaštanů        6 580,- 

Dotace Mě Ú  Zn.     30 000,- 

Příspěvek na kino ŠD       6 500,-   / od rodičů ŠD / 

Příjmy celkem:    181 509,-  

Výdaje: 

Odměny žákům   48 672,- Kč 

Příspěvek pro ŠSK    5 540,- 

Startovné     1 300,- 

Materiál na VV   13 934,- 

 ŠD materiál   42 472,-       

Planetárium pro 5.tř.  30 500,- 

Materiál kr. šití     7 506,- 

Zápis nanečisto        700,- 

Vstupné                              1 750,- 

Příspěvek na hory   6 800,- 

Šerpy pro 9. roč.   9 943,- 

Halloween   2 804,- 

Účetní poplatky   3 504,- 

Výdaje celkem:           175 425,-                                          +  6 084,- 

 

Stav pokladny:                 3 178,- 

Stav účtu:                      123 105,71 

Vypracovala: Mgr. Dagmar Savková 


